

L'ODYSSEE DES COMMUNICATIONS

FIRST ANNOUNCEMENT

10<sup>ème</sup>

COMMUNICATIONS ODYSSEY

Nov. 24, 2006  
AGORA, SOPHIA ANTIPOLIS  
FRANCE

# Symposium

Jointly organized by  
**HITACHI, EURECOM & NICT**

**D**uring the past decades we observed the emergence of new communications techniques that impacted individual life style as well as society as a whole.

High speed Internet, mobile communications, wireless access, digital broadcast technologies, converged to offer new services resulting in new usages.

All these transformations were not the result of a smooth process; some disruptive technologies provoked overwhelming changes in communications systems capabilities yielding big expectations.

Can we draw lessons from the past in order to forecast the transformations ahead ?

What is the vision of this Communications Odyssey ?

This is the challenge of the 10th Hitachi - Eurecom - NICT Symposium.

**L**es dernières décennies ont vu l'émergence de nouvelles techniques de communications qui ont impacté la vie de chacun et la société toute entière.

L'Internet haut débit, les communications mobiles l'accès sans fils, les technologies de diffusions numériques ont convergé pour offrir de nouveaux services entraînant de nouveaux usages.

Tous ces changements ne sont pas le résultat d'une évolution douce ; des ruptures technologiques ont provoqué des modifications étonnantes dans les capacités des systèmes de communication faisant naître de grandes attentes.

Peut-on tirer des leçons du passé afin de prédire les transformations à venir ?

Quelle est la vision de cette Odysée des Communications ? C'est tout le défi du 10<sup>ème</sup> Symposium Hitachi - Eurécom - NICT.

The Symposium will take place at :  
AGORA Einstein, 905 rue Albert Einstein -  
F- 06905 Sophia Antipolis ,  
on Friday 24th Nov, 2006 from 8.30 a.m. to 5 p.m.  
Demonstrations will be held the same day  
For any inquiries, please contact us at  
question2006@eurecom.fr

**Registration &  
information on line !**

<http://symposium2006.eurecom.fr>